

DOI: 10.18572/1812-3783-2020-2-63-68

## **ПРОКУРОРСКАЯ ПРОВЕРКА ИСПОЛНЕНИЯ ЗАКОНОВ: ПОНЯТИЕ И СОДЕРЖАНИЕ, ПОВОДЫ И ОСНОВАНИЯ, ПРЕДМЕТ И ПРЕДЕЛЫ (ТЕОРЕТИЧЕСКИЙ ПОДХОД)**

**Амирбеков Касумбек Ильясович,  
заведующий отделом научного обеспечения организации  
прокурорской деятельности Научно-исследовательского института  
Университета прокуратуры Российской Федерации,  
государственный советник юстиции 3-го класса,  
заслуженный юрист Российской Федерации,  
доктор юридических наук  
*amirbekov.kasumbek@yandex.ru***

На основе систематического анализа норм Федерального закона от 17 января 1992 г. № 2202-1 «О прокуратуре Российской Федерации», правовых позиций Конституционного Суда Российской Федерации, теории прокурорского надзора в статье даны определения понятия прокурорской проверки исполнения законов и ее содержания, сформулированы научные положения о поводах и основаниях ее проведения, о ее предмете и пределах с учетом правовой природы функции прокуратуры Российской Федерации по надзору за исполнением законов и особенностей процесса ее реализации.

**Ключевые слова:** прокурор, функция, надзор, исполнение, закон, нарушение, предмет, проверка, пределы, подмена, информация, подтверждение, опровержение, полномочие.

## **PROSECUTORIAL VERIFICATION OF ENFORCEMENT OF LAWS: THE CONCEPT AND CONTENT, CAUSES AND BASES, SUBJECT AND LIMITS (A THEORETICAL APPROACH)**

**Amirbekov Kasumbek I.  
Head of the Department of Scientific Support of Arrangement of Prosecutorial Activities of the Research  
Institute of the University of Prosecutor's Office of the Russian Federation  
Class 3 State Counsellor of Justice  
Honored Lawyer of the Russian Federation, LL.D.**

Based on a systemic analysis of provisions of Federal Law No. 2202-1 of January 17, 1992 On the Prosecutor's Office of the Russian Federation, the legal positions of the Constitutional Court of the Russian Federation, the prosecutorial supervision theory, the article gives definitions of the concept of the prosecutorial verification of enforcement of laws and its content, words scientific provisions concerning causes and bases for its performance, its subject and limits given the legal nature of the function of supervision over enforcement of laws performed by the prosecutor's office of the Russian Federation and peculiarities of the verification implementation process.

**Keywords:** prosecutor, function, supervision, enforcement, law, violation, subject, verification, limits, substitution, information, confirmation, rebuttal, authority.